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خبر

سرمقاله

انتصابِ مدیران شهرداری تهران در مناصب استان 
البرز در تعارض با سیاست های کلی نظام اداری؛

استانداری وارداتی!

به  انتقادات  و  اعتراض ها 
»مجتبی  انتصاب های 
عبدالهی« -استاندار البرز- بجایی 
نخواهد رسید اما نوشتن های 
هم  را  قلم  اهل  انتقادی 
هرچند  شد،  مانع  نمی توان 
که تلاش عده ای برای ساکت 

کردن آن باشد.
باری؛ استاندار البرز که روزی برای شهردار کرج شدن، بدنبال لابی 
در کرج بود و در شورای اسلامی ششم نیز گزینه یکی از اعضاء 
برای شهرداری بود، امروزه با پشتوانه دوست و رئیس سابق اش 
-قالیباف- و همچنین بدلیل تواضع و ارادت نمایندگان استان 
به شخص رییس مجلس، توانسته با قدرت بر کرسی ریاست 

استان تکیه بزند.
آری شخصی که دنبال شهردار شدن بود، الان استاندار است و 
از پشتوانه و حمایت کافی برخوردار است که بتواند همکاران و 
رفیقان خود در شهرداری تهران را به مناصب استان بگمارد. اما 
سیاست های کلی نظام ابلاغی مقام معظم رهبری در امور اداری 

چیست؟ به خبر زیر توجه کنید: 
»امیر جاویدپور معاون عمرانی استانداری البرز شد«. شایان ذکر 
است؛ وی از نیروهای شهرداری تهران و مشاور اسبق جناب 
قالیباف بوده است! حال، با شرایط فوق الذکر، آیا استاندار آنگونه 
که تصور می شود »بسیط الید« است تا هرکسی را از هرکجا که 
خواست در مناصب اداری و پست های سازمانی به کار بگمارد؟

اکنون باید نگاهی گذرا به بخشی از سیاست های کلی نظام 
اداری ابلاغیه »مقام معظم رهبری« بیندازیم:

۱. نهادینه سازی فرهنگ سازمانی مبتنی بر ارزش های اسلامی و 
کرامت انسانی و ارج نهادن به سرمایه های

انسانی و اجتماعی. 
۲. عدالت محوری در جذب، تداوم خدمت و ارتقای منابع انسانی.
۳. بهبود معیارها و روزآمدی روش های گزینش منابع انسانی 
بمنظور جذب نیروی انسانی توانمند، متعهد و شایسته و پرهیز 

از تنگ نظریها و نگرش های سلیقه ای و غیرحرفه ای.
۴. دانشگرایی و شایسته سالاری مبتنی بر اخلاق اسلامی در 

نصب و ارتقای مدیران.
۵. ایجاد زمینه رشد معنوی منابع انسانی و بهسازی و ارتقای 

سطح دانش، تخصص و مهارت های آنان.
اکنون، آیا استاندار تهرانی البرز جناب آقای عبداللهی! در خصوص 
انتصاب معاون و مدیران کل خود، با معیار قراردادن سیاست های 
کلی ابلاغی مقام معظم رهبری در پنج ماده آغازین آن، می توانید 

به پنج سوال زیر پاسخ دهید؟
۱. آیا به سرمایه های اجتماعی این استان ارج نهاده اید؟

۲. آیا عدالت محوری را در تداوم خدمت مدیران استان و ارتقا 
آنان رعایت کرده اید؟

۳. آیا از تنگ نظری در خصوص نیروهای استان و نگرش های 
سلیقه ای اجتناب کرده اید؟ 

۴. آیا به دانشگرایی و شایسته سالاری در نصب مدیران کل و 
معاون خود عمل نموده اید؟ 

۵. آیا برای منابع انسانی استان البرز زمینه رشد و بهسازی یا 
فرصت شکوفایی تخصص و مهارت های آنان را فراهم کرده اید؟

واردات نیروهای شهرداری تهران توسط معاون سابق شهردار 
تهران و استاندار فعلی البرز به مناصب مدیریتی استان یعنی 
در نظر نگرفتن ارزش ها، شایستگی ها و تخصص های نیروهای 
آن ها،  حقوق  و  عدالت  رعایت  عدم  و  استان  انسانی  منابع 
بخصوص نادیده گرفتن حقوق ارتقای آنان که این رفتار نه تنها 
تنگ نظری نسبت به نیروهای استان بوده و آشکارا گرایش و 
سلیقه شخصی و حتی بالاتر از آن »رفیق بازی« است، بلکه 
یقینا برخلاف سیاست های کلی نظام اداری ابلاغی مقام معظم 
رهبری است. با این انتصاب و واردات نیرو از شهرداری تهران به 
استانداری البرز، پرسشی ذهنم را درگیر کرد که، آیا سیاست های 
کلی ابلاغی مقام معظم رهبری ضمانت اجرایی هم دارد یا 

ولایت پذیری فقط لقلقه زبان عده ای است؟

یادداشت

خدا لَفتگان همه لا قرین لَحمت واسعه خود نماید، هیچ  
نُ الدَلال بانکِلزاده یک  وقت یادم نمی لَوَد مَلحوم بانکالد مُعَیِّ
نوه داشت که الان بُزُلگ شده، مدیل عامل صندوق توسعه 
بانکدالی بدون لِبائه، فِکل کنم اسمش خُسلو خان باشه... 
وقتی خسلو کوچک بود به ل می گفت ل یعنی هَل واژه ای 
طَلز وحشتناکی خنده دال  به  بود،  داخلش حرف ل  که 
می شد. مثلا به مال، همون خزنده نیش زن می گفت مال 
یا به دیوال می گفت دیوال، از همه باحال تَل صدا زدن 
اسم پِدَل بزلگش بود. اخیلاً شنیدم از آن جایی که خیلی 
آقا زاییده شده بود و از همان اول با پوشک طَلحِ کت و 
شَلوال پوشک می شد. هم زمان با دَلیافت امَلیه سَلبازی 
مدیل عامل صندوق توسعه بانکدالی بدون لِباء  شد. اصلا به 

خاطِل همین املیه گِلِفت.
پِدَل  پِدَل  هم  بُزُلگِش  پِدَل  مُلحوم  هم  بِخِیل  یادش 
کال  تو  همه  و  همه  جدش،  دَل  جد  اصلا  و  بزلگش 

قَلض دادن بودن یعنی پولای اضافه مَلدُم لا می گِلِفتَند 
و به بقیه مَلدُم قَلض می دادن. این وسط هم چِندِل غاز 
حق الطبیعه که بعدا دَل مولِدِش صحبت می کنم چی بود 
گیلِشون می آمد. خلاصه فقط با چند گز حُجله، سه چهار 
عدد نیمکت، چند همیان تبلیغی و فُلوختن پول نو به 
دو بَلابَل الَزشِ واقعی و سَلمایه نَگُذالی گُستَلده کلی 

پول به جیب زدن. 
همه مَلدُم  می گفتن این پول لِبائه اما این خاندان اعتقاد 
حق الطبیعه  فقط  اینا  نیست.  لِباء  که  دالَند  و  داشتند 
حُجلَشون  به  بلای همین  خودشان لا می گیلَند. شاید 
بانکدالی لبوی می گفتن. البته لویِ تابلوی حُجلَشون نوشته 
بودن بانکداری لبوی بعدها متوجه شدیم  کل این خاندان به 
خاطِل یک جهش ژنتیکی به نام سَندلوم حذف تلفظ ل... 
احتِلام  به  بانک دالی شان  اسم  به ل، ل می گن و اصلا 
اجداد ماقبل تالیخ شان لبوی بوده! اینا از ماقبل تالیخ پول 
می گِلِفتَند و چِندِل غاز سود می دادند هیچ کس ازشون 
ضمانت نمی گِلِفت، دَل عوض با کلی ضامن و ضومِن 

به مَلدُم پول می دادند و می دهند و کلی حق الطبیعه هم 
می گیلَند، گاهی تا چند بَلابَل پول اولیه و شُعال می دهند: 
نه به بانکدالی لبوی دُلود به بانکدالی لبوی، همین  شُعال 
با خطی دُلُشت، اینگونه بَل دیوال کِنال بانک نوشته شده 

است:  نه به بانک داری ربوی درود به بانک داری لبوی...

حق الطبیعه!؟

بانک  دالی لبَوی... 

»بهرام عین اللهی« - وزیر بهداشت- در حاشیه 
اجلاس روسای دانشگاه علوم پزشکی کشور 
که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، بیان 
کرد: سومین جلسه روسای دانشگاه های علوم 
پزشکی کشور را داشتیم و در این جلسه اعلام 
کردیم که مراکز درمانی تمامی دانشگاه های 
علوم پزشکی سراسر کشور در حالت آماده باش 
صد درصدی قرار گیرند، امیدواریم نیازی نباشد 

که مردم به بیمارستان ها مراجعه کنند، اما به هرحال این وظیفه وزارت بهداشت است 
که هرگونه آمادگی را داشته باشد و اولویت خدماتمان نیز با درمان بیماران مبتلا به 

اومیکرون است.
وی گفت: براساس آمارها روز چهارشنبه حدودا 35 هزار بیمار مبتلا به کرونا به مراکز درمانی 

مراجعه کرده اند و در عرض یک هفته آمار مراجعین ما چند برابر شده است.
وی افزود: ما به رکورد 132 میلیون دوز واکسن در سراسر کشور رسیده ایم، درحال حاضر حدود 
90 درصد از گروه هدف یک دوز واکسن و حدود 80 درصد دو دوز واکسن و 25 درصد از گروه 

هدفمان نیز دوز سوم واکسیناسیون را انجام داده اند و لازم است در این امر تسریع شود.

پیام طبرسی - رئیس بخش عفونی بیمارستان 
مسیح دانشوری- گفت: سرعت انتقال اومیکرون 
از  بیشتر  مبتلایان  تعداد  که  می شود  باعث 
پیک های قبلی باشد. این احتمال هست که 
در صورت انجام تست کافی، تعداد مبتلایان به 
۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار نفر در روز برسد. طبرسی افزود: 
با افزایش موارد ابتلاء، قطعاً تعدادی از بیماران 
نیاز پیدا می کنند در بیمارستان بستری شود که 

این موضوع می تواند به چالشی برای نظام سلامت کشور تبدیل شود. دوره پیک اومیکرون 
بین یک ماه تا ۴۵ روز خواهد بود، بایستی با اتخاذ تدابیری، جلوی شدت پیک را بگیریم. 
هر گونه علائم سرماخوردگی را اومیکرون می دانیم. رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح 
دانشوری افزود: در اواسط دی ماه تعداد مراجعات به اورژانس بیمارستان ۳۰ نفر بود که الان 
تا ۲۵۰ نفر هم رسیده و از این تعداد، یک سری نیاز به بستری پیدا می کنند. ما نگران کسانی 
نیستیم که ۳ دوز واکسن زده اند و بیماری زمینه ای ندارند، بلکه نگران واکسن نزده ها هستیم. 
طول دوره اومیکرون ۵ روز است و ۵ روز بعد حتماً باید با ماسک تردد کنند. مصرف قرص 

استامینوفن، شربت دیفن هیدرامین و قرنطینه در منزل، برای درمان اومیکرون کافی است.

»وزیر بهداشت« مطرح کرد:

اعلام آماده باش به مراکز درمانی
 سراسر کشور 

»رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری«:

داشتن هرگونه علائم سرماخوردگی 
اومیکرون است

حوادث و انتظامی

پلیس  اجتماعی  معاون   - جهانی«  عین الله  »سرهنگ 
راهور- در گفت وگوی خبری درباره خودداری برخی از دفاتر 
اسناد رسمی برای صدور وکالت نامه به متقاضیان تعویض 
پلاک و طرح ادعای عدم رسمیت برگ سبز خودرو اظهار 
کرد: به کَرّات درباره سند صادره توسط پلیس راهنمایی و 
رانندگی صحبت شده است و دانش حقوقی مردم ارتقاء 
پیدا کرده است اما به نظر می رسد به واسطه صبحت های 
بی پایه واساس برخی درباره این موضوع )عدم به رسمیت 
شناختن برگ سبز خودرو( باید حرف های قبلی خود را تکرار 

کنیم.
معاون اجتماعی پلیس راهور افزود: سند صادره توسط 
پلیس به استناد ماده 1287 قانون مدنی، یک سند رسمی 
است؛ سند رسمی در ماده مذکور تعریف شده است، سندی 
که در دفاتر اسناد رسمی یا توسط مراجع صلاحیت دار در 
حوزه صلاحیت خودشان صادر می شود بنابراین سند صادره 

توسط پلیس، رسمی است.
وی تصریح کرد: کل مجموعه دستگاه قضا، 

رسمی بودن برگ سبز خودرو را به عنوان 
این که  و  تأیید کردند  سند خودرو، 
رسمی  سند،  این  بگوید  فردی 
را  واقعیت  نمی خواهد  نیست، 
بپذیرد و دلیلی نیست که مردم 
به حرف های کسی توجه کنند که 

می خواهد از واقعیت دوری کند.
این مقام انتظامی در واکنش 

به ادعای عجیب بهرام 
مدیرکل  حسن زاده؛ 
حقوقی  اشخاص 
اسناد  ثبت  سازمان 

کشور  املاک  و 

مبنی بر اینکه برگ سبز خودرو توسط یک شرکت منحله 
صادر می شود! و اظهارات برخی مبنی بر اینکه برگ سبز، 
ویژگی و معیارهای سند رسمی معتبر را ندارد، ضمن 
ارائه تصویر یک برگ سبز خودرو به عنوان سند رسمی 
گفت: برگ سبز خودرو توسط پلیس راهنمایی و رانندگی 
به عنوان زیرمجموعه ای از فرماندهی انتظامی کشور صادر 
می شود، در این سند مشخصات مالک و وسیله 
نقلیه، آدرس مالک و شماره وسیله نقلیه موجود 

است.
سرهنگ جهانی با تأکید بر اینکه برگ سبز خودرو 
صادر  راهور  پلیس  شماره گذاری  مرکز  توسط 
رئیس مرکز شماره گذاری  امضای  به  می شود، 
می رسد و مهر برجسته می خورد، بیان کرد: این 
صادر  پلیس  توسط  سند 
موضوع  این  و  می شود 
اظهر من الشمس است، 
چرا می گویند این سند 
توسط مؤسسه راهگشا 

صادر می شود؟!

»پلیس« حرف آخر را زد: 

برگ سبز خودرو سند رسمی است

بهداشت و سلامت

روح الله نیاخلیلی

 نویسنده

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه 
»امان الله درخشان«  که ۶۳/۱۱/۱۴ در کردستان 

به مقام شامخ شهادت  نائل گشت راگرامی می دارد

مهدی شهیم

 نویسنده
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اجتماعی

بانک و بیمه

و  بیمه  بانکی،  امور  معاون   - حسینی«  عباس  »سید 
شرکت های دولتی وزارت اقتصاد- درخصوص مصوبه حذف 
ضامن از تسهیلات خرد، اظهار داشت: مصوبه وزارت اقتصاد 
برای تسهیل شرایط پرداخت تسهیلات خرد تا سقف ۱۰۰ 
میلیون تومان به دستور رئیس جمهور و تأکید وزیر اقتصاد 
واجد  متقاضیان  برای  ضامن  و  وثایق  دریافت  لحاظ  از 
شرایط است. وزارت اقتصاد در مصوبه خود به هیچ وجه در 
خصوص ضوابط بانک ها و اینکه به چه کسانی وام بدهند 

یا خیر؟ صحبت یا دخالت نکرده است.  

معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد 
یادآور شد: در حقیقت آنچه گفته شده این است که همان 

روند پیشین پرداخت تسهیلات خرد در بانک ها، برابر 
ضوابط بانک مرکزی، شورای پول و اعتبار و آیین 
نامه های داخلی خود بانک ها، همچنان به قوت 
خود باقی است، اما با این تفاوت که ما شرایط اخذ 
ضامن و وثیقه از متقاضی وام را، آن هم در صورت 

واجد شرایط بودن وی، آسان کرده ایم.

حسینی گفت: بنابراین برداشت 
بر  مبنی  برخی  تفسیر  و 
»همه«  امروز  از  اینکه 
می توانند  جامعه  افراد 
وام بگیرند، اشتباه است، 
پرداخت  ضوابط  ما  زیرا 
نداده  تغییر  را  تسهیلات 

اعتبار  و  بودجه  آن  برای  و 
تعیین نکرده ایم؛ تنها تفاوت 

ایجاد شده این است که هر کسی که طبق روال همیشگی 
قوانین بانکی واجد شرایط دریافت تسهیلات شناخته شده 
باشد، حالا برای دریافت وام خرد، نیازی به ارائه ضامن 
رسمی ندارد و گواهی کسر از حقوق برای وی کافی است.

وی یادآور شد: البته نباید فراموش کنیم، در حال حاضر و 
بر طبق مصوبه وزارت اقتصاد، جامعه هدف طرح، در مرحله 
اول، کارکنان، بازنشستگان و مستمری بگیران بخش های 
عمومی، دولتی و خصوصی دریافت کننده حقوق هستند و 
در مراحل بعد، سایر اقشار جامعه نیز مشمول طرح خواهند 

شد.
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد 
گفت: ضوابط پرداخت تسهیلات به مشمولین 
طرح، چنانچه توسط وزیر اقتصاد نیز اعلام 
شده است، برای کارکنان و بازنشستگان 
نهادهای  دولتی،  اجرایی  دستگاه های 
عمومی غیر دولتی و سایر شرکت های 
معتبر بخش خصوصی، )صرفاً از همان 
دریافت  را  که حقوق خود  بانکی  شعبه 
میلیون   ۵۰ سقف  تا  می کنند(، 
با  ضامن  بدون  تومان، 
از حقوق و  نامه کسر 
تا سقف ۱۰۰ میلیون 
بدون  باز  تومان، 
ارائه  به  نیاز 
نامه  با  و  ضامن 
کسر از حقوق به 
همراه اخذ چک 
یا سفته خواهد 

بود.
از  افزود: کارکنان سایر شرکت های بخش خصوصی  وی 
کارگاه ها، شرکت ها و بنگاه های اقتصادی کوچک گرفته تا 
متوسط نیز، چنانچه نزد بانک دریافت کننده حقوق خود، 
)به تشخیص بانک( دارای رتبه اعتباری A و B باشند، برای 
دریافت وام ۵۰ میلیون تومانی نیاز به ضامن ندارند و با 
ارائه نامه کسر از حقوق، همراه اخذ سفته یا چک می توانند 
اقدام کنند. همین افراد برای گرفتن وام ۱۰۰ میلیون تومانی 
علاوه بر موارد فوق، باید یک نفر ضامن نیز ارائه کنند. البته 
اگر رتبه اعتباری افراد مذکور، بنا بر تشخیص بانک، برابر 
C ارزیابی شود، چه برای وام ۵۰ و چه ۱۰۰ میلیون تومانی، 
باید یک نفر ضامن معتبر و نیز سفته یا چک، حسب مورد، 

به بانک ارائه کنند.
وی ادامه داد: در حال حاضر، همچنان اعطای تسهیلات 
خرد به سایر مشتریان دارای حساب در بانک ها، مطابق 
یا  کارمند  که  فردی  یعنی  است؛  بانک ها  سابق  رویه 
بانک،  بازنشسته بخش دولتی و خصوصی نیست و در 
حساب دارد و مثلا راننده تاکسی یا کشاورز است؛ می تواند 
از تسهیلات بانکی، طبق رویه های پیشین، بهره مند شوند 
و اینکه گفته می  شود وزارت اقتصاد آنها را کنار گذاشته 

است، به هیچ وجه صحت ندارد.
وزارت  دولتی  های  شرکت  و  بیمه  بانکی،  امور  معاون 
اقتصاد گفت: اگر این افراد در مرحله اول مصوبه وزارت 
اقتصاد دیده نشده اند، نباید حمل بر نادیده گرفتن آنها شود، 
اما مشکل اینجاست که مثلاً شما چطور می توانید یک 
راننده وسایل حمل و نقل عمومی یا یک کشاورز را اعتبار 

سنجی کنید؟  
وی با بیان اینکه اعتبار سنجی این اقشار، نیازمند تدوین 

ساز و کار مخصوص به خود است، گفت: وظیفه تدوین 
و طراحی چنین ساز و کاری بر عهده بانک مرکزی است، 
کما اینکه رئیس کل بانک مرکزی نیز اعلام کرده است، 
دستورالعمل شرکت مشاوره رتبه بندی اعتباری ایران در 
حال بررسی است که تا انتهای امسال به پایان رسیده  و 
نحوه اعتبار سنجی افراد فاقد رتبه اعتباری، از سوی این 

نهاد تدوین خواهد شد.

حسینی در ادامه گفت: آنچه باید مورد تأکید قرار گیرد، این 
است که مصوبه وزارت اقتصاد در خصوص آسان سازی 
بخش  اول،  مرحله  در  مردم،  به  تسهیلات خرد  پرداخت 
بسیار بزرگی از آحاد جامعه و خانوار ها را شامل می شود و 
بقیه هم افرادی هستند که بنا بر گزارش ها، اساسا تا کنون 

رتبه بندی نشده اند.  

وی خاطر نشان کرد: در مجموع، پارامترهایی که در کشور، 
مبنای اعتبار سنجی قرار می گیرد، مبتنی بر شاخص های 
بین المللی از جمله توانایی بازپرداخت اقساط، میزان بدهی 
غیر جاری متقاضی، نداشتن چک های بلامحل، نداشتن 
بدهی مالیاتی و یا تعیین تکلیف نشدن آن، نداشتن بدهی 
به سازمان تأمین اجتماعی، شرکت برق، آب، گاز و غیر، 

نداشتن محکومیت های کیفری و غیره است.  
وزارت  دولتی  های  شرکت  و  بیمه  بانکی،  امور  معاون 
اقتصاد افزود: در واقع وزارت اقتصاد در بخشنامه خود به 
امر رتبه بندی به عنوان کاری که بر زمین مانده بود، توجه 
ویژه مبذول داشته است؛ یعنی در حال حاضر علاوه بر 
تسهیل شرایط اعطای وام بر اهمیت رتبه بندی نیز تاکید 

می کنیم.  

»معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد« تشریح کرد:

جزئیات حذف ضامن از وام های خرد

کشاورزیاقتصاد کلان   بازار

در بین انواع برنج، گوشت و شکر، بیشترین افزایش قیمت در آذر ماه مربوط به شکر 
است که قیمت آن ۷۵.۹ درصد نسبت به ماه مشابه سال ۱۳۹۹ افزایش یافته است؛ 
به طوری که قیمت هر کیلوگرم شکر سفید از حدود ۸۵۰۰ تومان در شهریور سال قبل 
به ۱۵ هزار تومان در ماه مشابه امسال رسیده است. مشاهدات میدانی نیز نشان 
می دهد قیمت شکر در بسته های ۹۰۰ گرمی در مغازه ها به ۱۵ تا ۱۸ هزار تومان هم 
رسیده است. همچنین در یک ساله منتهی به آذر ماه، برنج ایرانی در رتبه دوم افزایش 
قیمت بین کالاهای اساسی قرار دارد، به طوری که قیمت هر کیلوگرم برنج طارم 
اعلا و هاشمی درجه یک در آذر امسال با ۵۹.۹ و ۵۶.۶ درصد افزایش، از حدود ۳۳ 
هزار تومان در آذر سال قبل، به ۵۱ تا ۵۳ هزار تومان رسیده است. قیمت هر کیلوگرم 
گوشت مرغ تازه نیز در آذر با افزایش ۲۴.۸ درصدی به نزدیک ۳۱ هزار تومان رسیده 
است. قیمت این محصول در ماه مشابه سال قبل حدود ۲۴ هزار و ۵۰۰ تومان بوده 
است. نرخ مصوب مرغ برای مصرف کننده در فروردین امسال ۲۴ هزار و ۹۰۰ تومان 
تعیین شد، اما در اوایل آذر با افزایش مجدد به ۳۱ هزار تومان تغییر کرد. در این میان 
قیمت هر کیلو گوشت گوساله و گوسفندی با ۴۱ و ۱۹.۵ درصد افزایش در آذر امسال 
به حدود ۱۳۵ و ۱۳۲ هزار تومان رسیده است. قیمت هر کیلو گوشت گوسفندی و 

گوساله در ماه مشابه سال ۱۳۹۹ به ترتیب حدود ۹۶ و ۱۱۰ هزار تومان بوده است.

»علی صالح آبادی« - رئیس کل بانک مرکزی - با اشاره به منویات مقام معظم 
رهبری درباره سیاست هدایت اعتبار گفت: مقام معظم رهبری فرمودند که رشد 
نقدینگی و تورم در یک دهه اخیر افزایش قابل ملاحظه ای داشته در حالی که بخش 
واقعی تولید و رشد تولید ناخالص داخلی و تشکیل سرمایه ثابت داخلی به تناسب 
رشد نکرده است که باعث تورم در اقتصاد شده است. برهمین اساس از بانک مرکز 
خواستند و فرمودند که هدایت اعتبارات باید به سمت تولید و فعالیت های مولد 

اقتصادی باشد.
صالح آبادی با بیان اینکه تورم ماهانه در آذرماه ۱.۸ درصد، در آبان ماه ۲.۴ درصد، در 
مهر ماه ۳.۱ درصد و در شهریور ماه نیز ۳.۳ درصد بود، از روند کاهشی نرخ تورم خبر 
داد و گفت: خوشبختانه رشد نقدینگی و نرخ تورم در ماه های اخیر کنترل و کاهشی 
شده است، به نحوی که نرخ تورم ماهانه از ۳.۳ درصد ماه های گذشته به ۱.۳ درصد 

در دی ماه رسیده است.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: تعادل بازار ارز و روند با ثبات سامانه نیما و روند کاهشی 
قیمت ها در بازار متشکل ارز کمک خوبی به کاهش و کنترل نرخ تورم داشته است. 
روندهایی که طی می شود امید بخش است و امیدواریم این روند مثبت در اقتصاد ما 

تداوم داشته باشد.

»ابراهیم زارع« -مدیرکل دفتر بازرگانی داخلی کالاهای کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی- 
درباره دلایل افزایش افسارگسیخته برنج ایران در بازار اظهار داشت: وزارت جهاد کشاورزی 
درباره افزایش بی ضابطه قیمت برنج ورود کرده است زیرا قیمت هایی که اکنون در بازار به 
فروش می رسد، غیرواقعی است. میزان تولید برنج در سال جاری 10 تا 20 درصد کاهش 
داشته است اما این موضوع نباید به این اندازه، قیمت برنج ایرانی را در بازار افزایش دهد.
مدیرکل دفتر بازرگانی داخلی کالاهای کشاورزی ادامه داد: برنج های تولیدی امسال در 
زمان حاضر از دست کشاورزان خارج شده و در بازار این محصول سوءاستفاده صورت 
گرفته است؛ وزارت جهاد کشاورزی برای برخورد با این موضوع ورود کرده است. برنج های 
خارجی به اندازه کافی ثبت سفارش و وارد شده است به طوری که در مقایسه با سال قبل 
افزایش واردات داریم اما قیمت برنج خارجی نیز افزایش مختصری نیز داشته است که 
به دلیل بالارفتن قیمت این محصول در مبدأ تولید )هندوستان( است. زارع خاطرنشان 
کرد: وضعیت تولید برنج را برای سال آینده، هنوز نمی توانیم پیش بینی کنیم اما اگر 
بارش ها بهتر باشد تولید این محصول افزایش می یابد. تولید برنج علاوه بر استان های 
شمالی کشور در دیگر استان ها و استان های داخلی کشور نیز کشت می شد اما به دلیل 
کم آبی ها، امسال تولید برنج در این استان ها متوقف شد که این امر نیز در کاهش تولید 
مؤثر است. در سال جاری حتی در استان های شمالی نیز کاهش سطح تولید داشته ایم.

وضعیت کنونی بازار ارز و تورم 
امیدبخش است

قیمت های فعلی برج ایرانی غیرواقعی 
است؛ برخورد می کنیم

تغییرات قیمت برنج، گوشت 
و شکر در آذر ماه

رسول اكرم)ص( فرمودند: »خداى عز و جل رباخوار و ربا 
دهنده و نويسنده و شاهد بر آن را لعنت كرده است.«
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استان ها

البرز

»رییس پلیس فتا البرز« خبر داد:
سارق میلیاردی ارز دیجیتال 

درالبرز دستگیر شد
»سرهنگ رسول جلیلیان« -رییس پلیس فتا البرز- اظهار 
داشت: در پی ارجاع پرونده ای به پلیس فتای البرز مبنی 
بربرداشت غیرمجاز ارز دیجیتال از حساب کاربری یکی از 
شهروندان بررسی موضوع در دستور کار کارشناسان قرار گرفت. 
در بررسی های اولیه مشخص شد که شخصی ناشناس به 
صورت کاملا حرفه ای با خرید سرور اختصاصی از یکی از 
کشورهای غربی اقدام به ورود به حساب کاربری مالباخته 
دریکی از صرافی ها کرده و پس از چند دقیقه تعدادی رمز 
ارز به ارزش بیش از پنج میلیارد ریال از حساب وی سرقت 

کرده است .
جلیلیان افزود: به رغم  محدویت های موجود در دسترسی 
به نحوه انتقال رمز ارزها با انجام اقدامات کارشناسی موفق به 
شناسایی متهم اصلی پرونده که اقدام به انتقال رمز ارزها کرده 
بود شده و باشناسایی مخفیگاه وی نامبرده در شهرستان کرج 
دستگیر کردند. با دستور مقام قضایی رمز ارزهای به سرقت 
رفته به حساب کاربری مالباخته بازگشت و متهم با حکم 

مقام قضایی با صدور قرار سنگین روانه زندان شد.
رییس پلیس فتا البرز خاطرنشان کرد: برخی افراد متاسفانه  
رمز عبور۱۲ کلمه رمز دیجیتال خود را در گوشی تلفن همراه 
خود ذخیره می کنند که این پیامد های منفی ایجاد می کند. 
درچنین شرایط امکان سرقت و یا هک گوشی وجود دارد 
که با وجود رمز درگوشی سارقان می توانند به راحتی  به 
کیف پول و تمام موجودی حساب کاربران دسترسی و مبالغ 
حساب را سرقت کنند. کاربران استفاده از ارز دیجیتال حتما 
از کیف پول دیجیتال مطمئن استفاده تا گرفتار کلاهبرداران 

نشوند .
افراد درشبکه های  برخی  البرز گفت:  فتا  رییس پلیس 
ارز  درزمینه  راهنما  یا  و  مشاوره  به  اقدام  اجتماعی 
دیجیتال کرده که توصیه می شود به هیچ وجه فریب 
این افراد را نخورده تا گرفتار درگاه فیشینگ و یا مورد 

هک قرارنگیرند.

»فرمانده انتظامی شهرستان نظرآباد« 
خبر داد:

6 هزار کیلوگرم گوشت غیر 
بهداشتی بوقلمون در نظرآباد 

کشف شد
»سرهنگ فرج اله اسدالهی« - فرمانده انتظامی شهرستان 
بر  مبنی  گزارشی  دریافت  پی  در  داشت:  اظهار  نظرآباد- 
اینکه فردی سودجو در شهرستان نظرآباد قصد توزیع مواد 
پروتئینی غیر بهداشتی و تاریخ مصرف گذشته در سطح 
واحدهای صنفی را دارند، بررسی موضوع به صورت ویژه 
در دستورکار ماموران پلیس آگاهی قرار گرفت. ماموران 
با تحقیقات فنی و تخصصی محل انباشت گوشت های  
اداره  کارشناسان  همراه  به  و  شناسایی  را  غیربهداشتی 
دامپزشکی در بازرسی از محل، مقدار ۶ هزار کیلوگرم گوشت 

بوقلمون غیربهداشتی را کشف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان نظرآباد خاطر نشان کرد: در این 
زمینه یک متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده برای سیر 
مراحل قانونی به دستگاه قضایی معرفی ضمن آنکه محل 

یادشده با دستور مقام قضایی پلمب شد.
کسب  یا  و  مشاهده  صورت  در  رخواست   مردم  از  وی 
از طریق شماره تماس  را  این دست، موضوع  از  اخباری 
۱۱۰ به پلیس اطلاع رسانی کنند تا در اسرع وقت با افرادی 
که سلامت جامعه را به خطر می اندازند برخورد قانونی و 

قاطع انجام پذیرد.

گزارش

مصلای جدید فردیس سازه ای که احداث آن با پیگیری 
 ۲ مساحت  به  زمینی  اختصاص  و  وقت  جمعه  امام 
هکتار از سوی شهرداری کرج در سال ۸۹ کلید خورد، با 
تزریق قطره چکانی اعتبار از سوی شهرداری کرج و بعدها 
تا  سال همچنان  گذشت ۱۱  از  پس  فردیس  شهرداری 
رسیدن به بهره برداری فاصله دارد. این مصلا در دو طبقه 
طراحی شده و هر طبقه به مساحت ۴ هزار و ۲۰۰ متر مربع 
است. گفته شده مصلای جدید فردیس سازه ای مستحکم 
است و در سال ۹۷ در انجمن بتون ایران بعنوان سازه برتر 
شناخته شده که تحمل زلزله ۸ ریشتری را دارد و در مواقع 

بحران می تواند بیش از ۸ هزار نفر را در خود جای دهد. 
تنها  چندقدمی  در  فردیس  مصلای  سنگین  پروژه 
بیمارستان شهر واقع شده که علی رغم نبود حتی یک تخت 
بیمارستانی در شهر ۷۰۰ هزار نفری فردیس، سال هاست 
در حرکتی لاک پشتی به سمت خط پایان حرکت می کند. 
در سال های ابتدایی پیشرفت پروژه مصلا چشمگیر بود 
بطوری که از سوی رسانه ها مورد مقایسه با پروژه دولتی 
بیمارستان قرار گرفت. اما ظاهرا تغییر منبع تامین بودجه 
از شهرداری کرج به شهرداری فردیس با استقلال فردیس 
از کرج، روند تامین اعتبار برای احداث و عملیات اجرایی 

پروژه مصلا را با مشکل مواجه کرد.  

روند تامین بودجه مصلا از کرج تا فردیس

روند تامین اعتبار مصلای فردیس به گفته امام جمعه 
وقت، به این شکل بوده که از سال ۹۱ هر ساله معادل 
حدود ۵۰۰ میلیون تومان میلگرد از سوی شهرداری کرج 
به پروژه مصلا اختصاص داده شده و در سال ۹۵ با فروش 
میلگردها و کمک های دیگر، طبقه زیرزمین احداث شده 

است.
پس از آن شهرداری کرج برای هر سال مبلغ ۲ و نیم 
میلیارد تومان اعتبار برای مصلای فردیس در نظر گرفت 
که فقط سال ۹۶ این مبلغ جذب شد و در سال ۹۷ با 
جدایی فردیس از کرج این بودجه قطع شد. در سال ۹۷ 
برای پرداخت بدهکاری ۴ میلیاردی به پیمانکار مصلا، 
دفتر و منزل امام جمعه فروخته شد و همچنین احداثات 
مصلای فعلی فردیس با مبلغ ۲ میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
تومان به شهرداری فردیس واگذار شد. در سال ۹۸ شورای 
اسلامی شهر فردیس تغییر رویه داد و ۲ میلیارد تومان 
و در سال ۹۸ نیز ۵ میلیارد تومان برای کمک به احداث 
مصلا در بودجه شهرداری پیش بینی کرد. اما در سال ۱۴۰۰ 
و در روزهای پایانی عمر اولین دوره شورای فردیس در 
لایحه ای جنجالی توسط سرپرست وقت شهرداری این شهر، 
۸ میلیارد تومان از بودجه نردبان آتش نشانی و ۶ میلیارد 
تومان از بودجه پارکینگ طبقاتی فلکه چهارم برای کمک 
به مصلا به شورا ارائه و توسط شورا تصویب شد که باتوجه 
به نیاز فردیس به نردبان آتش نشانی و ضرورت وجود 
پارکینگ طبقاتی برای کاهش معضل ترافیک در بلوار 
اصلی فردیس،  این اقدام شورا نشینان مورد انتقاد بسیاری 

از اهالی رسانه قرار گرفت. 
نگاه  از  مصلا،  بودجه  حاشیه ساز  همیشه  مبحث  در 
برخی ها، با توجه به نیاز مبرم شهر به وجود مرکز درمانی، 
مسوولان و مدیران شهری بجای کمک به احداث مصلا،  
باید تمام همتشان را صرف راه اندازی بیمارستان کنند؛ در 
حالیکه طبق  بند ) ز( ذیل ماده ۱۷۴ قانون پنجم توسعه 
کشور، شهرداری نمی تواند به بیمارستان فردیس که یک 
پروژه دولتی است، کمک کند و حالا امام جمعه جدید 
فردیس، ضمن ایجاد تغییر در هیات امنای مصلای در 
حال احداث فردیس، شیوه ای دیگر و بدون حاشیه را برای 

تکمیل این پروژه فرهنگی در نظر دارد.   

برای احداث مصلا از بودجه شهرداری استفاده نمی کنیم 

جمعه  -امام  حسینی«  ابراهیم  »سید  حجت الاسلام 
اینکه  با اشاره به  از پروژه مصلا  بازدید  فردیس- ضمن 
نماز  برگزاری  برای  مکانی  فقط  فردیس  مصلای جدید 
جمعه نیست؛ گفت: مصلای امام خمینی فردیس در 
صورت تکمیل بخش های مختلف، مجتمعی فرهنگی در 
خدمت مجموعه شهرستان خواهد بود. تکمیل  این پروژه 
سنگین به بودجه کلانی نیاز دارد که پیش از این بر اساس 
وعده های داده شده، برای احداث پروژه بر روی کمک ها و 
بودجه شهرداری و استانداری حساب شده بود. اما با توجه 

به مشکلات خاص دولت و مشکلات اقتصادی کشور، 
وعده ها عملی نشد و ادامه پروژه را با مشکل مواجه کرد. 
علاوه بر این برخی اختلافات نیز موجب توقف پروژه شد 
و مدت هاست فقط هزینه نگهداری این پروژه سنگین و 

متوقف شده را می دهیم.  
وی با بیان اینکه قصد داریم از این به بعد پروژه مصلا را 
با استفاده از کمک های خیرین پیش ببریم؛ افزود: بودجه 
شهرداری  اگرچه  شود.  هزینه  شهر  برای  باید  شهرداری 
حتی اگر برای احداث مصلا کمک نکند، نمی تواند برای 
بیمارستان هزینه کند. اما ما در شهر مشکلات جدی تری 
داریم که شاید نسبت به احداث مصلا اولویت داشته باشد. 
من اعتقاد دارم که باهمدلی می توان شهر را ساخت و ما 
توفیق داریم که در شهرستان فردیس بسیاری از کارشناسان 
در حوزه های مختلف، مهندسان و خیرین مسائل شهرستان 
را پیگیری می کنند که می توانیم از ظرفیت همه خیرین و 

دلسوزان شهر برای احداث مصلا استفاده کنیم.

ضرورت تسریع در بهره برداری و برگزاری نماز 
در مصلای جدید  

همچنین »محمدرضا آژیر« -شهردارفردیس- که جزو اعضای 
جدید هیات امنای مصلای جدید نیز هست، در خصوص 

مصلای  پروژه  اجرای  در  گام  اولین  گفت:  پروژه  این 
فردیس، تسریع در بهره برداری است. باید جداره های بیرونی 
و کف سازی حداقلی انجام شود تا بتوانیم نماز را در این 
مکان برگزار کنیم. بازنگری در تقسیم بندی فضای زیرزمین 
برای تحقق مجتمع فرهنگی، فاز اول طراحی و اجرای این 

پروژه خواهد بود.  
ضروری  را  فردیس  مصلای  برای  پارکینگ  تأمین  وی 
دانست و افزود: در این فضا پارکینگی برای استفاده روزمره 
تعبیه می شود که پاسخگوی مراسمات خاص مثل شب 
قدر نیست. ضمن اینکه متأسفانه بیمارستان فردیس 
هم برای پرسنل و مراجعین پارکینگ تامین نکرده است. 
باتوجه به ضرورت وجود پارکینگ برای هر دو مجموعه 
مصلا و بیمارستان، می طلبد که شهرداری در طرح باغ ۱۱۰ 
که قرار است در این منظقه اجرا شود، احداث پارکینگ را 

در اولویت قرار دهد.  
آژیر اظهار امیدواری کرد که پروژه مصلا  در سال ۱۴۰۱ به 

بهره برداری برسد. 

۴۰ میلیارد؛ بودجه مورد نیاز برای تکمیل مصلا 

»بوذری« -عضو هیات امنای مصلای امام خمینی)ره(- که 
از گذشته نیز در این هیات امنا عضویت داشته است؛ 
در خصوص هزینه های پروژه مصلای فردیس گفت: در 
مجموع سازه این پروژه از جمله طبقات مثیت و منفی،  
گنبد و تجهیز کارگاه به طور کلی تا کنون حدود ۱۰ میلیارد 
نیز عملیات  در حال حاضر  داشته است.  تومان هزینه 
ساختمانی در این پروژه متوقف نیست و توسط شرکتی به 
کارفرمایی شهرداری به مبلغ ۲ میلیاردتومان اقدام عملیاتی 

و تحویل موقت انجام شده است.  
وی افزود: شرکت دوم به کارفرمایی شهرداری با بودجه  ۵ 
میلیارد تومان کار را آغاز کرده، اما در موعد مقرر تحویل 
موقت را انجام نداده است و با افزایش ۲۵ درصدی به 
مبلغ ۶ میلیارد و ۲۵۰ میلیون مواجه شده است. در این 
موارد مبلغی پول به حساب مصلا واریز نشده است اما  
اگر تحویل موقت شرکت دوم به کارفرمایی شهرداری به 
اتمام برسد و صورتجلسه شود،  هیات امنای مصلا می تواند 

مستقیما کار را شروع کند.  
و  سازه  مجموع  تکمیل  برای  کرد:  اضافه  بوذری 
نیازمندی های داخل آن با تورم امروز حدود ۴۰ میلیارد 
تومان برآورد شده است که امام جمعه محترم در نظر دارد 
با استفاده از ظرفیت خیرین پروژه را تکمیل کنیم. البته این 
پروژه سنگین به یکباره قابل انجام نیست و باید در فازهای 
مختلف به انجام برسد. اگر مصلا برای برگزاری نماز و ورود 
مردم آماده شود، امیدواریم با همت و کمک مردم پروژه را 

به اتمام برسانیم.  

همت خیرین و ساخت مصلا 

احتمالا شهروندان با سابقه فردیس اولین روزهای مصلای 
قدیم را فراموش نکرده اند. وقتی با یک پرده مشمایی بخش 
کوچکی از فضای مصلا محدود شده بود تا با تنها بخاری 
موجود گرم شود و شب های قدر ماه رمضان برای روزه داران 
انگشت شماری که حضور داشتند به سحر برسد. اما پس 
از سالها باپیگیری مسوولان و دست همت مردم، مصلا 
تکمیل و حتی حوزه علمیه هم در جوار مصلا احداث شد.  
اگرچه جمع آوری مبلغ مورد نیاز مصلا  ازدست یاری رسان 
و همت بلند خیرین شهر فردیس دور از انتظار نیست؛ اما 

شاید زمانی طولانی را تا تکمیل پروژه بطلبد.

از روند تامین بودجه تا ضرورت تسریع در بهره برداری؛

دستِ همت خیرین »مصلای فردیس« را می سازد

مریم آقانوری

  خبرنگار

پروژه سنگین مصلای فردیس در چندقدمی تنها بیمارستان شهر واقع شده که علی رغم نبود حتی یک تخت بیمارستانی در شهر 
۷۰۰ هزار نفری فردیس، سال هاست در حرکتی لاک پشتی به سمت خط پایان حرکت می کند. در سال های ابتدایی پیشرفت پروژه مصلا 

چشمگیر بود بطوری که از سوی رسانه ها مورد مقایسه با پروژه دولتی بیمارستان قرار گرفت. اما ظاهرا تغییر منبع تامین بودجه از شهرداری کرج به 
شهرداری فردیس با استقلال فردیس از کرج، روند تامین اعتبار برای احداث و عملیات اجرایی پروژه مصلا را با مشکل مواجه کرد.  

امام رضا)ع( فرمودند: »خدايت رحمت كند! بدان كه ربا حرام و از گناهان 
كبيره است و خداوند بر آن وعده آتش داده است پس پناه مى بريم به خدا 

از آتش. ربا را همه پيامبران و همه كتاب هاى آسمانى حرام كرده اند.«
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فرهنگی

سینما و تئاتر

رای گیری نهایی از اعضای آکادمی اسکار برای معرفی نامزدهای نهایی این جوایز 
سینمایی پایان یافت. اعضای آکادمی که از ۲۷ ژانویه تا اول فوریه )۷ تا ۱۲ بهمن( 
رای های نهایی خود را در شاخه های مختلف به صورت آنلاین اعلام کردند و بر اساس 
این آراء، نامزدهای نهایی اسکار ۲۰۲۲ روز ۸ فوریه ۲۰۲۲ )۱۹ بهمن( معرفی می شوند.  
در شاخه بهترین فیلم بین المللی که فیلم »قهرمان« ساخته اصغر فرهادی نماینده 
سینمای ایران است و از میان ۹۲ فیلم واجد شرایط به جمع ۱۵ نامزد اولیه راه یافته 
و تنها اعضایی مجاز به شرکت در رای گیری نهایی بودند که تمامی ۱۵ فیلم فهرست 
کوتاه را دیده باشند.  ماشین منو بران )ژاپن(، بدترین آدم دنیا )نروژ(، کوپه شمار ۶ 
)فنلاند(، من مرد تو هستم )آلمان(، رئیس خوب )اسپانیا(، دست خدا )ایتالیا(، کندو 
)کوزوو(، فرار )دانمارک(، آزادی بزرگ )اتریش(، زمین بازی )بلژیک(، بَره )ایسلند(، دعا 
برای ربوده شده )مکزیک(، لونانا: گاومیشی در کلاس درس )بوتان( و کلیسای جامع 
پلازا )پاناما( دیگر نامزدهای اولیه این شاخه هستند که شانس راهیابی به جمع 
نامزدهای نهایی این شاخه را دارند.  شایان ذکر است؛ نامزدهایی نهایی اسکار ۲۰۲۲ 
روز ۸ فوریه ۲۰۲۲ )۱۹ بهمن( معرفی می شوند و مراسم اسکار نیز ۲۷ مارس ۲۰۲۲ 
)۷ فروردین( برگزار می شود. مراسم اسکار پس از چند سال مجری دار می شود و حالا 

گزارش ها از احتمال حضور چند مجری در این رویداد مهم سینمایی حکایت دارد. 

جشنواره فیلم برلین در حالی که کمتر از ۱۰ روز دیگر در آلمان به صورت حضوری برگزار 
می شود که در مجموع میزبان ۵ فیلم ایرانی در بخش های مختلف است. هفتاد و 
دومین جشنواره فیلم برلین از ۱۰ تا ۲۰ فوریه )۲۱ بهمن تا ۱ اسفند( به صورت حضوری 
در آلمان کلید خواهد خورد و سینمای ایران که امسال نماینده ای در بخش رقابتی اصلی 
ندارد اما با آثاری در بخش های پانوراما، نسل، مواجهه و فوروم این رویداد سینمایی 
حاضر است.  فیلم سینمایی »تا فردا« به کارگردانی علی عسگری و تهیه کنندگی نیکی 
کریمی در بخش پانورامای جشنواره، فیلم سینمایی»روز سیب« به کارگردانی محمود 
غفاری و تهیه کنندگی الهه نوبخت در بخش رقابتی »نسل ها«، »گوزن« ساخته هادی 
بابایی فر هم در بخش فیلم های کوتاه »نسل«، مستند »جمعه می بینمت« ساخته 
میترا فراهانی به عنوان محصول مشترک، فرانسه، سوئیس، ایران ولبنان هم در بخش 
مواجهه )Encounters( برلیناله و محمد رضا فرزاد با فیلم کوتاه ۱۵ دقیقه ای »مجموعا« 
به عنوان محصول مشترک ایران و لهستان در   بخش Forum Expanded نماینده های 
ایران هستند. امسال حامد سلیمان زاده فیلمساز ایرانی نیز یکی از داوران جایزه فیپرشی 
جشنواره فیلم برلین است. هیات داوران انجمن بین المللی منتقدان فیلم )فیپرشی( 
فیلم های بخش مسابقه اصلی، مواجهه، پانوراما و فروم جشنواره را داوری می کنند و 

در هر بخش یک فیلم را به عنوان برگزیده انتخاب خواهند کرد.

ظرفیت سالن های نمایشی به دلیل محدودیت های کرونایی تنها ۳۰ درصد خواهد 
بود و علاقمندان به تهیه بلیت با مراجعه به سایت تیوال می توانند با توجه به این 
سهمیه، بلیت خود را خریداری کنند. سالن های کوچک با محدودیت زیاد فروش 
بلیت مواجه هستند و تعداد کمی از بلیت های این سالن ها با توجه به محدودیت 

۳۰ درصدی ناشی از همه گیری سویه جدید کرونا به فروش می رسد.
خبرنگاران و اهالی رسانه های جمعی که کارت جشنواره برای آنها صادر شده است، 
با استفاده از کدی که برای آنها پیامک می شود،  می توانند به سایت فروش بلیت 
مراجعه کرده و از بلیت های سهمیه خبرنگاران استفاده کنند. یک روز پیش از باز 
شدن سامانه فروش بلیت ها،  جدول تمامی اجراهای جشنواره منتشر شده و افرادی 
که تمایل به خرید بلیت دارند،  می توانند با توجه به ساعت و محل اجرای نمایش 

پس از باز شدن سامانه فروش،  بلیت های خود را تهیه کنند.
در بخش صحنه ای هر روز حداقل هشت نمایش روی صحنه خواهد رفت. تالار 
وحدت، مجموعه تئاترشهر، تالار مولوی، تماشاخانه ایرانشهر، تماشاخانه سنگلج، 
تالار حافظ و برج آزادی میزبان گروه های شرکت کننده در بخش صحنه ای چهلمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر هستند. در این بخش هر روز حداقل هشت نمایش 

در دو سانس روی صحنه می رود.

پیش فروش بلیت های جشنواره تئاتر فیلم های ایرانی در جشنواره برلین
فجر آغاز می شود

پایان رای گیری نهایی اسکار ۲۰۲۲

موسیقی

بلیط فروشی سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر از روز 
چهارشنبه ـ ۱۳ بهمن ماه ـ آغاز شد و قرار است با توجه به 
شرایط کرونا حداقل ظرفیت به حضور تماشاگران اختصاص 
یابد. اجراهای سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر از 
چهارشنبه ـ ۲۰ بهمن ماه ـ در سالن میلاد نمایشگاه بین 
المللی با اجرای علی زندوکیلی آغاز می شود و با اجرا میثم 

ابراهیمی ادامه می یابد. 
پنجشنبه، ۲۱ بهمن ماه هم سالن میلاد نمایشگاه بین 
المللی در دوسانس میزبان گروه ماکان خواهد بود. جمعه، 
۲۲ بهمن ماه در تالار وحدت ارکستر صداوسیما و ارکستر 
سمفونیک تهران برنامه دارند و سایر اجراها در این روز به 
این شرح است: تالار رودکی: مانا / نکیسا، فرهنگسرای 
ارسباران: قوالی نجم الدین/ )حیدر کاکی/ یوسف باجلاوند/ 
فرهنگسرای  فروتن،  یوسف  شب  دهلوی:  سالن  سار(، 
نیاوران: ستاره قطبی / نهال، میلاد نمایشگاه بین المللی: 

علی یاسینی/ علی یاسینی.
خواهد  رویه  این  بر  هم  ماه  بهمن  شنبه ۲۳  اجراهای 
بود: تالار وحدت: ارکستر پارسوآ / حجت اشرف زاده، تالار 
رودکی: هنرستان موسیقی دختران / ) نماد / تریو گیتار ( ، 
فرهنگسرای ارسباران: نوای سیمره / دالاهو ، سالن دهلوی: 
پویا   / نوشه  نیاوران:  فرهنگسرای   ، شب حسن کسایی 
کلاهی ، میلاد نمایشگاه بین المللی: علیرضا طلیسچی 

/ فرزاد فرخ
یکشنبه ۲۴ بهمن ماه تالار وحدت میزبان ارکستر نغمه 
باران و ارکستر راز و نیاز  است و در تالار رودکی رسیتال 
کلارینت و پیانو / ) رسیتال پیانو / ویوا ( برگزار خواهد 
شد. سایر اجراها در  روز ۲۴ بهمن به این شرح است: 
فرهنگسرای ارسباران: ) مقام ترکمنی / پامچال ( / ) بربط 

هرمزگان /  محمود صادقی ورگ / سعدالله نصیری ( ، 
نیاوران:  فرهنگسرای   ، پایور  فرامرز  شب  دهلوی:  سالن 
دونوازی عود و کوبه ای / رسیتال پیانو ، میلاد نمایشگاه 

بین المللی: ناصر زینعلی / ناصر زینعلی
اجراهای دوشنبه  ۲۵ بهمن ماه عبارتند از: تالار وحدت: 
ایتالیای کوچک / ارکستر ملی ایران ، تالار رودکی: ارکستر 
چکاوک / منظومه یادها ، فرهنگسرای ارسباران:  ) حریر / 
رندان مست ( / ) ندای تفتان / سلمان سلیمانی و یعقوب 
تنها ( ، سالن دهلوی: شب علی اصغر بهاری ، فرهنگسرای 

پایکوب    : نیاوران 
میلاد   ، لیرا  دئوت   /
نمایشگاه بین المللی : 
بهنام بانی / بهنام بانی.

اجراهای  جزییات 
در  موسیقی  جشنواره 
روز سه شنبه ۲۶ بهمن 
ماه به این شرح است: 
همیشه  رودکی:  تالار 
لحظه باران / آواز سپهر 
، فرهنگسرای ارسباران : 

نغمه گردان / ) هادی منتظری/ همنوازان صدرا ( ، سالن 
دهلوی : شب غلام حسین بیگجه خانی ، فرهنگسرای 
نیاوران: وحید اسدالهی / اوَستا آبی ، سالن میلاد نمایشگاه 
بین المللی:  برادران آرش و مسیح عدل پرور / برادران آرش 

و مسیح عدل پرور
جمعه، ۲۹ بهمن ماه هم تالار وحدت میزبان اختتامیه 
است و در سالن میلاد نمایشگاه بین المللی رضا بهرام در 

دو سانس اجرا دارد.

در  و  هم زمان  فجر  موسیقی  جشنواره  سی وهفتمین 
ایران  اسلامی  انقلاب  پیروزی  سالگرد  گرامیداشت 
حسن  دبیری  به   ۱۴۰۰ ماه  بهمن   ۲۶ تا   ۲۲ تاریخ  از 
باربد( و غیررقابتی  ریاحی در بخش های رقابتی )جایزه 
رسانه  و  موسیقی  جایزه  ترانه،  جایزه  و  می شود  برگزار 
از  دوره  این  دیگر  برنامه های  پژوهشی  نشست های  و 

جشنواره خواهد بود.
در سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر تالارهای وحدت، 
بین المللی،  نمایشگاه  میلاد  سالن  همچنین  و  رودکی 
و  نیاوران  فرهنگسرای 
ارسباران  فرهنگسرای 
خواهد  اجراها  میزبان 

بود.
از مواردی که علاقمندان 
موسیقی را در این دوره 
نگرانی  با  جشنواره  از 
وضعیت  کرده،  مواجه 
بلیط های  قیمت 
جشنواره است؛ خصوصا 
مسوولان  گفته  به  که 
با حداقل جمعیت،  برگزاری، قرار است ظرفیت سالن ها 
خرید  قیمت  اساس،  این  بر  شوند.  پر  درصد   ۳۰ یعنی 
بلیط برای تماشای یک اجرا در سی و هفتمین جشنواره 
موسیقی فجر، طبق اطلاعاتی که در سایت خرید آمده، از 
۶۰ هزار تومان آغاز و با توجه به موقعیت صندلی و نوع 
اجرا تا ۳۰۰ هزار تومان هم فروخته می شود. این قیمت ها 
در حالی از هم اینک بر روی سایت بلیط فروشی قابل 
مشاهده است که طبق پیش بینی، اجراهای کلاسیک در 

مقایسه با پاپ قیمت  کمتری را به خود اختصاص داده اند.
برای مثال قیمت بلیط کنسرت ارکستر سمفونیک تهران و 
ارکستر ملی ایران از ۶۰ هزار تومان آغاز شده و در نهایت به 
۲۰۰ هزار تومان هم می رسد. این در حالی است که قیمت 
بلیط کنسرت های پاپ از ۱۵۰ هزار تومان آغاز و تا ۳۰۰ هزار 

تومان متغیر است.
شیوع سویه جدید ویروس کرونا در کشور که نگرانی ها از 
وقوع پیک جدید کرونا در کشور را تشدید کرده و تهران 
هفتمین  و  سی  دامنگیر  کشانده،  قرمز  وضعیت  به  را 
جشنواره موسیقی فجر نیز شده است. به صورتی که پس 
از انتقادها به نحوه برگزاری چهلمین جشنواره فیلم فجر، 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  اسماعیلی،  محمدمهدی 
امروز ـ ۱۳ بهمن ماه ـ در نشستی با اعضای ستاد برگزاری 
سی و هفتمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر، چنین 
گفته است: »بنای ما امسال برگزاری جشنواره ها به صورت 
عادی و حضوری بود، اما سویه جدید شیوع کرونا در کشور 
برنامه ریزی ما را تحت تاثیر قرار داد و با توجه به شرایط 
موجود و توصیه های ستاد ملی مقابله با کرونا، جشنواره ها 

با حداقل ها ادامه پیدا می کند.«
علی رغم اینکه گفته شده که در جشنواره موسیقی فجر 
تنها ۳۰ درصد ظرفیت سالن ها پر خواهد شد، اما تصاویر و 
انتقادهایی که درباره وضعیت برگزاری جشنواره فیلم فجر 
منتشر شد، این احتمال را بالا می بَرَد که برخی خریدارانی 
که نسبت به رعایت کامل پروتکل های بهداشتی حساس 
هستند، از حضور در جشنواره صرف نظر کنند. ضمن اینکه 
بالا رفتن قیمت بلیط ها هم می تواند عاملی دیگر برای 
و هفتمین جشنواره  در سی  اجراها  از  استقبال  کاهش 

موسیقی فجر باشد.

زیرِ سایه کرونا در تهران قرمز؛

قیمت بلیط  کنسرت های جشنواره موسیقی فجر

امام علی)ع( فرمودند: »اى گروه تاجران! ابتدا احكام را ياد بگيريد، سپس تجارت 
كنيد، به خدا قسم كه ربا در ميان اين امت ناپيداتر از حركت مورچه بر روى تخته 

سنگ است.«
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ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

گزارش سایت رسمی »ایفما« از مجمع عمومی »فدراسیون موی تای ایران«؛ 

تبریک برای این لحظه تاریخی

گزارش

توپ و تور

در هفته بیست وسوم لیگ برتر والیبال؛
صعود چهار تیم به پلی آف

 قطعی شد
و  آمل  هراز  لبنیات  یزد،  مقاومت  پیکان،  تیم های  صعود 
شهرداری ارومیه به پلی آف با شکست راه یاب ملل مریوان 
مقابل پیکان در هفته بیست وسوم لیگ برتر والیبال مردان 
قطعی شد. هفته بیست و سوم مرحله مقدماتی مسابقات 
»سردار  جام  ایران  مردان  برتر  باشگاه های  قهرمانی  والیبال 
دل ها« روز چهارشنبه 13 بهمن ماه با هفت دیدار در شهرهای 
سیرجان، ورامین، یزد، گنبد، رامسر، تهران و گرگان پیگیری 

شد.
بالاخره گره صعود 4 تیم به مرحله پلی آف باز شد؛ آن هم در 
یکی از حساس ترین بازی های هفته بیست و سوم. جایی 
که شاگران پیمان اکبری در تیم پیکان موفق شدند با غلبه 
سه امتیازی در جدال سرنوشت ساز هفته مقابل راه یاب ملل 

مریوان، با نتیجه سه بر یک به پیروزی برسند.
هرچند که راه یاب ملل مریوان با پیروزی 25 بر 18 در ست 
اول بازی، استارت ناامید کردن مدعیان صعود را خیلی زود، 
زد اما پیکان با کسب امتیازات 25 بر 22، 25 بر 23 و 25 بر 
21 در ست های دوم، سوم و چهارم کار را تمام کرد. پیش از 
این پیکان در هفته نهم با نتیجه سه بر صفر مقابل راه یاب ملل 
مریوان شکست خورده بود و این بازی حکم جدال انتقامی 
برای خودروسازان را هم داشت. بازی در مدت 123 دقیقه 
برگزار شد و طی آن اشکان حق دوست بازیکن شماره 3 راه یاب 
ملل کارت زرد گرفت. محمدحسن خوشدل و مجید محسنی 
شوشتری ناظران فنی و داوری بودند. مسعود ذوقی و میثم 
پارسه هم به عنوان داوران اول و دوم، قضاوت مسابقه را 

برعهده داشتند.
لبنیات هراز آمل به عنوان تیم سوم جدول تا پایان هفته 
بیست ودوم، در هفته میهمانی ورامینی ها یک برد دلچسب 
با چاشنی صعود به مرحله پلی آف به دست آورد. این دیدار 
درحالی با نتیجه سه بر یک و ثبت امتیازات 25 بر 20، 25 
بر 23 و 27 بر 25 در ست های دوم، سوم و چهارم به سود 
اول  در ست  تنها  ورامین  شهرداری  که  شد  تمام  آملی ها 
موفق به پیروزی 28 بر 26 مقابل حریف شد. این پانزدهمین 
پیروزی و چهل وسومین امتیاز برای لبنیات هراز آمل در لیگ 
برتر والیبال بود. شهرداری ورامین پیش از این در دور رفت با 
نتیجه سه بر یک مقبال لبنیات هراز آمل متحمل شکست 
شده بود. محمدعلی امیدی، محمد منصوری و مسعود قاری 
نظارت فنی، نظارت ویژه و داوری بازی را برعهده داشتند که 
139 دقیقه طول کشید. وحید پورکاشیان و محمد آقایی نیز 

داوران اول و دوم بودند.
در یکی از بازی های جذاب هفته، سالن شهداب میزبان دو 
تیم مقاومت یزد و فولاد مبارکه سپاهان بود؛ پیروزی در این 
بازی جایگاه مقاومت یزد در رتبه چهارم جدول را تثبت می کرد؛ 
اتفاقی که البته با چاشنی صعود به مرحله پلی آف برای یزدی ها 
رقم خورد تا شاگردان علیرضا طلوع کیان با نتیجه سه بر یک و 
کسب امتیازات 29 بر 27، 25 بر 22 و 25 بر 17 در ست های 
دوم تا چهارم مقابل قهرمان نیم فصل به پیروزی برسند و سهم 
فولاد مبارکه سپاهان از این دیدار تنها پیروزی در ست اول با 
نتیجه 25 بر 19 باشد. یپیش از این یزدی های در هفته دهم با 

نتیجه سه بر یک مقابل سپاهان شکست خورده بودند.
محسن ترابی ناظر فنی و داوری این بازی بود که در مدت زمان 
125 دقیقه انجام شد. مرتضی اکرمی و مهرداد شوشتری به 
عنوان داور اول و دوم، بازی را قضاوت کردند. احمد سرمست 
هم داور ویدئوچک بود. متین تکاور بازیکن سپاهان و بهنام 
حاجی پور بازیکن مقاومت یزد در این مسابقه کارت زرد گرفتند.

دیدگاه

سر انجام پس از کش و قوس های فراوان و پافشاری های 
اینچه درگاهی برای ماندن، طی روزهای گذشته بر مبنای 
از سوی وزارت ورزش و جوانان صادر شد،   حکمی که 

با کنار گذاشتن زهرا اینچه درگاهی از سمت ریاست 
فدراسیون ژیمناستیک ایران، حکم سرپرستی این 
این  رئیس  نایب  احمدی  حمید  بنام  فدراسیون 

فدراسیون زده شد.
لازم به یادآوری است که در بین اهالی ورزش، دو نوع 
مواجهه با ورزش و اهالی آن وجود دارد، در مواجهه 
با جامعه ورزش آنگونه که باید باشد و مواجهه با 
گونه ای  به  که  دارد  وجود  حاضر  درحال  که  آنچه 
دیگر است. اهل اندیشه و فرهنگ کسانی هستند 
که ادعای اصلاح وضعیت نابسامان فدراسیون های 
ورزشی را دارند که باید تلاش و کوشش کنند تا 

فاصله این دو را کمتر کنند و راه حل های آن ها هم باید 
بر مبنای شناخت صحیح و براساس وضعیت موجود و 

مطلوب باشد. 
مضاف براینکه مدیرانی که برای فدراسیون ها و به تبع 
آن هیاُت های ورزشی بویژه ورزش های پایه و به عبارتی 
به  نگاه  باید ضمن  انتخاب می شوند،  ورزش های مادر 
پایه  بر  را  خود  تصمیم گیری های  بایدها،  و  ایده آل ها 
موجودی ها قرار دهند، که اگر این گونه نباشد هم خود 
زیان می بینند و هم ورزشی که در راُس آن قرار گرفته اند!
به عقیده نگارنده، داشتن تحصیلات دانشگاهی و عنوان 
دکترا، ملاک برای کار در ورزش نیست، ورزش ما نیاز 

دارای  دانش و تحصیلات  بر  دارد که علاوه  افرادی  به 
تخصص ورزشی باشند و در مراحل بعدی برنامه ریزی بر 
اساس بایدها پایه ریزی شود و نه ذهنیت ها. شاید رئیس 
ایده هایی  خود  ذهن  در  ایران  ژیمناستیک  فدراسیون 
داشت که می توانست کاملأ مطلوب و سازنده باشد، اما 
آیا در عمل هم به چنین ویژگی هایی دست پیدا کرد و 
آیا به آنچه که در ذهن خویش پرورانده بود و معتقد بود، 

رسید؟ مسلماً پاسخ منفی است!
که  امروزماست  ورزش  آلودگی های  از  بسیاری  چراکه 
همیشه  سویی  از  باشد.  دولبه ای  شمشیر  می تواند 
ایده آل ها را در نظر داشته باشد و از طرفی غفلت ها که 

معلول آن بطور حتم و یقین دیدگاهایی است که پاره ای 
افراد بله قربان گو و منفعت طلب از این فرصت برای رسیدن 
به امیالشان سوءاستفاده می کنند. در واقع می توان گفت 
در مديران خودشیفته ای است که  این صفات  داشتن 
همواره بر سر اصول خود حرکت می کنند و در مقام اجرا 
دچار چالش هایی می شوند که مدیریت شان را زیر سئوال 
می برند! کسانی که کار را فقط در حوزه کاری و اجرایی 
دارای چنین خصیصه ای هستند ، ناخواسته زمینه را 

برای سوءاستفاده فرصت طلبان مهیا می کنند.
شاید نمونه ای که ذکر می کنیم تشکیل مجامع انتخاباتی 
رئیس  که  باشد  استان ها  ژیمناستیک  هیاُت های 

انتخابات  در  را  دخالت  بنای  ژیمناستیک،  فدراسیون 
فدراسیون ضرر کرد و هم  نتیجه هم  در  باب کرد که 
هیاُت های استانی که برای رسیدن به مقاصد خود به 
انواع لطایف الحیل دست می زدند تا با هر ترفندی که شده 
با گماردن افراد مورد نظر در مجمع انتخابات به بیشترین 
راُی برسند، نکته ای که معلول همان صحبت هایی است 

که در سطور بالا به آن ها اشاره داشتیم.
وقت  رئیس  که  آخرین حکمی  به  باید  نمونه  بعنوان 
فدراسیون بدون تعامل و هماهنگی با مدیرکل ورزش 
وجوانان استان اصفهان صادر کرد، اشاره کنیم. هیاُت 
ماه   ۱۸ به  قریب  نه تنها  اصفهان  استان  ژیمناستیک 
بخاطر عدم تشکیل مجمع عمومی انتخابات هیاُت 
ژیمناستیک این استان، با سرپرستی های مکرر به 
تعويق افتاده است که اخیراً با حکم شخص رئیس 
فدراسیون بدون مشورت و تعامل و هماهنگی با 
فرد  برای  سرپرستی  حکم  استان  ورزش  مدیرکل 
دلخواه خود صادر نمود که با مخالفت های زیادی 

همراه شد! 
در  رئیس  یک  که  نفوذی  بخاطر  است  جایز  آیا 
فدراسیون دارد از کسی حمایت کند که با مخالفت 
است  این  شود؟  مواجهه  پیشکسوتان  از  انبوهی 
ایران  ژیمناستیک  فدراسیون  در  موجود  حقیقت 
زیر  با  اینچه درگاهی  باعث شد،  در سال های اخیر که 
پا گذاشتن بسیاری از مصالح ورزش ژیمناستیک ایران 
نتواند به آنچه که در ذهن خود مطلوب می پنداشت دست 
پیدا کند و باورهای چندین ساله خویش را متزلزل کرد و 

باعث شد از کار برکنار گردد.
که  دارد  نیاز  تعهد  و  درستی  و  صداقت  به  ما  ورزش 
امیدواریم با انتخاب فرد شایسته و اصلحی بعنوان رئیس 
فدراسیون ژیمناستیک کشور عزیزمان ایران و استفاده از 
نخبه ها و افراد دلسوز ژیمناستیک که در اقصی نقاط 
کشورمان کم نداریم، این ورزش مدال آور، به جایگاهی 

رفیع و در خور شاُن و نام ایران اسلامی برسد.

در  موی تای)ایفما(  بین المللی  فدراسیون  رسمی  سایت 
فدراسیون  عمومی  مجمع  برگزاری  به  اشاره  با  گزارشی 
موی تای ایران، فعالیت این ورزش در قالب فدراسیونی 
مستقل را لحظه ای تاریخی عنوان کرد و تبریک گفت. 
از  یکی  »موی تای  است:  آمده  ایفما  سایت  گزارش  در 
طول  در  ایران  اسلامی  جمهوری  در  پیشرو  ورزش های 
سالیان گذشته بوده و موی تای ایران ویترینی از برخورداری 
ارزش های المپیک، برابری و عدم تبعیض به طرق مختلف 

بوده است.
تحت ریاست آقای جواد نصیری، موی تای ایران به یکی 
از قدرتمندترین فدراسیون های ملی بدل شده که برابری 
جنسیتی را به نمایش گذاشته و در تمامی رویدادهای اخیر 
بین المللی موی تای، برابری ۵۰ درصدی را نه تنها در تعداد 
ورزشکاران، بلکه در مربیان و داوران اعزامی به نمایش 

گذاشته است.
سال ۲۰۲۱ سال ویژه ای بود زیرا سمیه خزائی مربی تیم ملی 
موی تای زنان ایران با رای جامعه جهانی موی تای به عنوان 
مربی سال انتخاب شد. این دقیقا مطابق با دستورالعمل 
اینک  و  بوده   IOC المپیک بین المللی  ۵+۲۰۲۰ کمیته 
فدراسیون موی تای ایران گام نهایی را در جهت تطبیق با 
ایفما از طریق تغییر اساسنامه و   عنوان انجمن به فدراسیون 

مستقل انجام داد.

مجمع عمومی موی تای ایران متشکل از نمایندگان تمامی 
استان های ایران متفقا رای به این تغییرات مهم دادند و 
همچنین جواد نصیری بعنوان نخستین رییس فدراسیون 
موی تای جمهوری اسلامی ایران در این مسئوایت قرار 
دارد. فدراسیون مستقل موی تای، مسیر را برای بسیاری 
از قبیل مسابقات آسیایی و مسابقات  آتی  رویدادهای 
جهانی و حضور در ورلدگیمز هموار خواهد کرد. ایفما این 

لحظه تاریخی را تبریک می گوید.«

بعد از مدت ها تاخُیر در انتخابات فدراسیون های ورزشی؛

حکم سرپرست جدید فدراسیون ژیمناستیک صادر شد

فرهاد غلامعلی

 نویسنده

سر انجام پس از کش و قوس های فراوان و پافشاری های اینچه درگاهی برای ماندن، طی روزهای گذشته 
بر مبنای حکمی که از سوی وزارت ورزش و جوانان صادر شد،  با کنار گذاشتن زهرا اینچه درگاهی از سمت ریاست 
فدراسیون ژیمناستیک ایران، حکم سرپرستی این فدراسیون بنام حمید احمدی نایب رئیس این فدراسیون زده شد.

امام باقر)ع( فرمودند: »خداى عز و جل ربا 
را حرام فرمود تا احسان کردن از بین نرود.«
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ورزشی
جناب آقای »بهروز یاری«

مرگ یاران و عزیزان سخت است و ماتمی بزرگتر از هجران مادر نیست، بدینوسیله درگذشت مادر گرامی تان را 
تسلیت و تعزیت عرض نموده و برای آن عزیز سفر کرده رحمت واسعه و برای حضرتعالی و سایر بازماندگان صبر 

و شکیبایی مسئلت می نماییم.
احمد دباغ و تحریریه دنیای هوادار

دیالوگ

این درست نیست که نسبت به پیشکسوتان و بزرگترها 
از  پر  که  بزرگترها  وجود  از  باید  چرا  شود.  بی احترامی 

تجربه، انگیزه و عاشق کارکردن هستند جلوگیری شود؟
»محمدرضا طالقانی« -رییس اسبق فدراسیون های کشتی 
محمدرضا  شادروان  یادبود  مراسم  در  که  باستانی-  و 
یزدانی خرم و جمع کارگروه ورزش حزب موتلفه اسلامی 
سخن می گفت، در رابطه با عملکرد یزدانی خرم در ورزش 
اظهار داشت: »یزدانی خرم طی دوران مدیریت خود در 
فدراسیون والیبال ثابت کرد اگر جوانان ورزشکار کشورمان 
را باور داشته باشیم و امکانات کافی در اختیار آنان قرار 
شد  خواهند  موفق  ورزشی  رشته های  اغلب  در  دهیم، 
همانطور که در والیبال موفق شدند. او در قامت ریاست 
فدراسیون کشتی نیز منشا اثر بود اما همین مرد با آن 
سابقه درخشان مدیریتی را عاقبت خانه نشین کردند و 
سراغش را هم نگرفتند.  او هر کاری می توانست برای 

ورزش انجام داد اما ورزشی ها برای او کاری نکردند.«
وی ادامه داد: »چرا طی بیش از یک دهه از یزدانی 
خرم استفاده نشد، چرا عشق کارکردن را از امثال من، 
یزدانی خرم و بسیاری مثل ما می گیرند؟ من عاشق 
مردم و مملکتم هستم، پرچم کشورم را دوست دارم 
و با تمام وجود علاقه مندم به این مردم و این آب 
و خاک خدمت کنم. پر از انرژی ام، ایده و فکر دارم 

اما مرا از همه جا بیرون کردند. آیا امثال من باید 
خانه نشین باشیم؟صبح تا شب پیگیر، 

آن ها  مشکلات  رفع  و  مردم  کار 
هستم ولی با این انرژی و 
این همه پتانسیل امکان 
فعالیت در ورزش را ندارم. 
یزدانی خرم هم همینطور 
بود او هم دوست داشت 
تجربه مدیریتی خود را در 

اختیار جوان ها قرار دهد اما به بهانه بازنشستگی کنارش 
گذاشتند و بیش از یک دهه سکوت کرد و دم بر نیاورد. 
رفت و کارگروه ورزش تشکیل داد تا تجربیات خود را از 
طریق دیگر به جامعه ورزش انتقال دهد. ببینید چند نفر 

مانند یزدانی خرم در ورزش داریم.«
رییس اسبق فدراسیون ورزش باستانی در بخش دیگری 
از  مرا  مرتبه   ۷ »تاکنون  کرد:  تصریح  خود  سخنان  از 
مسئولیت های مختلف بیرون کرده اند. گناه ما این است 
آن  اعتلای  برای  وجود  تمام  با  و  هستیم  ورزشی  که 
تلاش می کنیم. باورکنید ما دوزاری 
با ما  را  رفتار  این  نیستیم که 
می کنند، ریگ ته جوییم. 
مرا از همه جا بیرون کردند 
اما همچنان ایستاده ام و 
مگر  آینده ام.  به  امیدوار 
ما در عمر کوتاه خودمان 
چقدر فرصت خدمت داریم 
فرصت ها  این  از  نباید  که 
مملکت  این  ساختن  برای 
از  کنیم؟  استفاده 
دوران کودکی با 
ی  رشته ها
مختلف 

ورزشی آشنایی داشتم و نهایتا کشتی را انتخاب کردم. 
همواره این سئوال برایم مطرح بود که چرا با وجود این 
همه والیبالیست که در کوچه، پس کوچه های شهرهای 
که  نداریم  قدرت  پر  ملی  تیم  می کنند  بازی  مختلف 
مرحوم یزدانی خرم با یک برنامه ریزی درست و مدیریت 
قدرتمند ثابت کرد می شود جایگاه والیبال ایران فراتر 
از آن است که درجه دو آسیا باشد. متاسفانه به دلیل 
این  کردم.  کناره گیری  این ورزش  از  زود  آسیب دیدگی 
اتفاق با پیروزی انقلاب همراه بود و پس از ورود حضرت 

امام به ایران من محافظ ایشان شدم.«
کرد:  تاکید  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  طالقانی 
»من مخالف میدان دادن به جوان ها نیستم، اما توصیه 
می کنم برای رشد و بالندگی آنان از تجربه بزرگترها و 
کنار  قرن  نیم  از  بیش  شود.  گرفته  بهره  پیشکسوتان 
این همه  باید  کردم حالا  تجربه  و کسب  بودم  ورزش 
تجربه  با  افراد  با  دنیا  ببرم؟ کجای  زیر خاک  را  تجربه 
و سرد و گرم چشیده چنین رفتاری می کنند؟ آقایان 
مسئولین، از تجربه پیشکسوتان و بزرگترها غافل نشوید. 
سخت است دوباره فردی چون یزدانی خرم پیدا شود. او 
به کارش ایمان داشت، هیچگاه مغرور نشد و با توکل، 
امور فدراسیون را پیش می برد. این مناعت طبع را داشت 
که پس از ریاست فدراسیون کشتی به منزل ما آمد و 
در مورد مسائل مختلف از جمله کادرفنی تیم های ملی 
با من مشورت کرد. می ترسم با این اوضاع فردا تاسف 
بخوریم که جایگزینی برای چنین مدیران توانمند نداریم. 
آقایان مسئول، عشق کارکردن را از کسانی که دلباخته این 

مملکت هستند نگیرید.«

عاشق مردم و مملکتم هستم؛

طالقانی: از همه جا بیرونم کردند

توپ  و تور

خداحافظی ابهام آمیز فرناندز از هندبال ایران؛

»پروفســور« منتظر
 اقدامات فدراسیون

تیم ملی هندبال ایران پس از اینکه در رقابت های قهرمانی 
آسیا در کویت با اختلاف یک امتیاز از راهیابی به نیمه 
نهایی و کسب سهمیه جهانی بازماند، علیرضا پاکدل، رئیس 
فدراسیون هندبال، با تشکیل و نظر کمیته فنی تصمیم به 
جذب یک مربی با دانش و تجربه بین المللی در سطح 
هندبال جهان گرفت و با تشکیل چند تیم مذاکره کننده 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم با مربیان هندبال دنیا 
که شرایط حضور در کشورمان را داشتند، مذاکره کرد که از 
شاخص ترین آن ها می توان به آرون کریستن سن، فرناندو 
باربیتو دلگادو، اسلاوکو گولوژا، دیوید دیویس کاما را، زلاتکو 

بابیچ، ولادیمیر سولا و میشل بیگلر اشاره کرد.
در حالی که مذاکرات با این گزینه ها به دلایل مختلف از 
جمله شیوع ویروس کرونا و یا ترجیح این مربیان به کار 
همزمان در باشگاه و تیم ملی یا عدم تمایل به حضور در 
ایران به سرانجام نرسید، پاکدل از موضع و هدف خود یعنی 
استخدام یک مربی با دانش و سرشناس کوتاه نیامد و 
به مذاکره برای جذب یک سرمربی سرشناس و با تجربه 
با شرایطی معقول در راستای حفظ منافع ملی ادامه داد، 
تا سرانجام دوشنبه ۲۸ تیر فدراسیون هندبال با »مانوئل 
مونتایا فرناندز« اسپانیایی برای هدایت تیم ملی هندبال 
کشورمان تا پایان رقابت های قهرمانی آسیا در تهران به توافق 

رسید و قرارداد همکاری امضا کرد.
 مانوئل موتایا فرناندز به منظور زیر نظر گرفتن بازیکنان ایرانی 
و رصد لژیونر های شاغل در لیگ های اروپایی ۲۳ مرداد ماه 
وارد ایران شد. تیم ملی هندبال مردان ایران با هدایت فرناندز 
و تنها با یک یا دو برنامه تدارکاتی توانست در بیستمین 
دوره مسابقات قهرمانی مردان آسیا در عربستان پس از ۸ 
سال نه تنها نسبت به چند دوره گذشته در جدول رده بندی 
صعود کند و در جایگاه چهارم قرار بگیرد بلکه پس از سال ها 
برای دومین مرتبه جواز حضور در رقابت های قهرمانی جهان 

را از آن خود کند.
ظاهراً فرناندز در عربستان و پیش از عزیمت تیم ملی به 
ایران در محل اقامت تیم ملی در شهر دمام عربستان با 
بازیکنان خداحافظی کرده است. قرارداد این مربی در حالی تا 
پایان مسابقات قهرمانی آسیا بود که در صورت کسب نتیجه 
مورد نظر قرار بود قرارداد این سرمربی تا پایان بازی های 
آسیایی هانگژو تمدید شود. تیم ملی هندبال مردان روز سه 
شنبه وارد ایران شد و فرناندز نیز شب گذشته در صفحه 
شخصی خود خبر از خداحافظی اش داده است. سرمربی 
خارجی تیم ملی در بخشی از صحبت های خود به مسئله 

کمبود امکانات اشاره کرده است.
فرناندز در پیام اینستاگرامی خود گفت: »بعد از این مدت 
حضور در ایران و صعودمان به مسابقات قهرمانی جهان 
را  مردان  ملی  تیم  هدایت  که  دیدم  صلاح  سال ۲۰۲۳ 
ادامه ندهم. می خواهم از پاکدل به خاطر اعتمادشان به 
من و عزتی برای کمکشان در تمام این مدت تشکر کنم. 
می خواهم از همه بازیکنانی که با آن ها کار کردم به خاطر 
چه  در  که  )بازیکنانی  کنم  تشکر  فداکاری شان  و  تلاش 
در مسابقات آسیایی بودند و چه بازیکنانی که در مسیر 
مسابقات انتخابی کنار رفتند( آن ها قهرمانان برای کسب 
جواز حضور در مسابقات جهانی ۲۰۲۳ جنگیدند و مبارزه 
کردند. شما بازیکنان شگفت انگیزی هستید و من همیشه 
شما را در قلبم نگه می دارم. باید از کادرفنی برای کمک شان 
تشکر کنم و به ویژه از فرهان غضبان که در این مدت 
اقامتم در ایران »عصای دستم« بود و به آن تکیه کردم. 
اختلافات در مورد نیاز های یک تیم ملی باعث شد تا این 
تصمیم را بگیرم. این زمان ها برای مدیریت آسان نیست، 
اما اینکه بخواهید جزو اولین ها باشید خیلی بیشتر از کار و 
موفقیت در زمین نیاز دارید. از همه شما که در این مدت در 
این کشور بزرگ به من کمک کردید و باعث شدید احساس 

کنم در خانه ام هستم تشکر می کنم.«

مسئولین  سوی  از  خوراکچی«  »محمود  انتخاب  پیرامون 
ایران و  بعنوان مربی ماه فوتسال  فوتسال لیگ برتر کشور 
نتایج درخشان این مربی با تیم کراپ الوند، روزنامه »دنیای 
هوادار« گفت وگویی اختصاصی با این مربی موفق فوتسال 

کشور داشت.
خوراکچی در ابتدای صحبت های خود گفت: این انتخاب را 
به فال نیک می گیرم و بی شک ثمره زحمات تمام مجموعه 
کراپ الوند، مسئولین و بچه های تیم است، بازیکنانی که 
بهترین های آسیا هستند و به وجود تک تکشان افتخار می کنم 
و با همدلی از روزی که آمدم با جان و دل برای یک هدف 

جنگیدند.
وی افزود: اگر هم موفقیتی بدست آوردیم، ماحصلِ زحمات 
کل مجموعه کراپ است، با اینکه مدت زمان کوتاهی است 
تیم کراپ در لیگ برتر فوتسال کشورمان حضور پیدا کرده، 
ولی خوشبختانه نتایج بسیار خوبی را گرفته و اعتبار چندین 

ساله ای را کسب کرده است. بی شک این اعتبار و موفقیت، 
پاداش مدیریت حرفه ای و کاربلد تیم کراپ بوده، مدیرانی که 
از روز اول دلسوزانه در بخش خصوصی بهترین امکانات را همه 

لحاظ برای تیم فراهم کردند.
سرمربی تیم کراپ الوند خاطر نشان کرد: جا دارد برای زحماتِ 
همکاران و مربیان قبل از خودم، از آن ها قدردانی کنم. قبلا 
هم گفته بودم که مربی بهانه جویی نیستم و صحبت های 
کلیشه ای نمی کنم تا درصورت عدم نتیجه گیری مثل بعضی از 
مربیان بگویم تیم را من نبسته ام، بنده با شناخت کاملی که 
از بازیکنانم که همگی بین المللی و طراز اول آسیا هستند، به 

این تیم ملحق شدم.
وی گفت: وقتی من آمدم تیم رده پنجم جدول بود و با 
تیم های اول تا سوم جدول ۹ و ۷ امتیاز اختلاف داشت اما 
حالا شرایط مان بسیار بهتر است، برایم لذتبخش است که با 
بازیکنان بزرگی کار می کنم که این کار من را راحت تر کرده و 
حسن بزرگی است، که باعث می شود در تمرینات و مسابقات، 
بازیکنانم ایده های من را به خوبی و به نحو احسن در زمین 

اجرا کنند.
وی گفت: هیچ ادعایی ندارم و باشگاه و مدیران هم هیچ 
کم و کسری برای مان باقی نگذاشته اند، مجموعه کراپ تنها 
برای یک هدف می جنگد و دانش ۲۰ ساله ام را با جان و 
دل در اختیار بازیکنانم گذاشته ام، ولی از روز اول قول هیچ 

قهرمانی  ندادم.

سرمربی تیم کراپ الوند گفت: تنها قولی که داده ام این بود که 
با قلب و روح و جسمم، دانشم را به تیم و بازیکنانم تزریق کنم 
و از سرمایه های باشگاه به نحو احسن استفاده کنم. من خود 
را نماینده تمام همکارانم در عرصه فوتسال می دانم و سعی 
می کنم با تلاش و اندوخته هایی که در طی سال ها کسب 
کردم آن را در اختیار شاگردانم قرار دهم تا دلگرمی شود برای 
مدیران کراپ الوند و خانواده نخ باف که در بخش خصوصی 
بدون آنکه زیر نظر هیچ سازمان، ارگان و نهاد دولتی باشند از 

جیب شخصی شان برای فوتسال سرمایه گذاری کرده اند.
وی افزود: اعتبارم را خرج می کنم تا مدیران کراپ و دیگر 
برای  بیشتری  رغبت  و  انگیزه  بخش خصوصی  در  عزیزان 
سرمایه گذاری پیدا کنند، فوتسالی که پر از استعداد و سرمایه 
است. در پایان جا دارد از کمیته داوران هم تشکر کنم که 
بهترین ها را برای بازی های حساس انتخاب می کنند، با اینکه 
امیدوارم  ولی  است  فوتسال  بازی  از  داوری جزوی  اشتباه 
داوران عزیز وسواس و دقت بیشتری داشته باشند و سعی 
کنند نتایج روی اشتباه بازیکنان رقم بخورد نه اشتباه داوری 
و در نتیجه بازی تاثیرگذار نباشند و برای این قشر زحمتکش 

آرزوی موفقیت دارم.

»سرمربی تیم کراپ الوند« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

فوتسال ایران پر از استعداد و سرمایه است

فوتسال

محمدرضا کاظمی

این درست نیست که نسبت به پیشکسوتان و بزرگترها بی احترامی  نویسنده و روزنامه نگار
شود. چرا باید از وجود بزرگترها که پر از تجربه، انگیزه و عاشق کارکردن 

هستند جلوگیری شود؟
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